
Jegyzőkönyv
(hangrögzítéssel)

Készült: a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2024. október 30i
üléséről.

Jelen vannak: Majláth Tünde SRNŐÖ elnök
Rafael Gyula SRNÖ tag
Varga Gusztáv SRNÖ tag
Varga Gusztávné SRNŐ tag
Lakatos Jenő SRNŐ tag

Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Tóth Teréz Márta szervezési
osztályvezető, Varga Katalin gazdasági osztály ügyintézője, Bátai
Brigitta jegyzőkönyvvezető.

Majláth Tünde SRNŐ elnök köszönti az ülésen megjelenteket, az ülést 10"? órakor megnyitja.
Megállapítja, hogy a képviselőtestület határozatképes, mivel 5 SRNO tag jelen van.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Rafael Gyulát, aki jelezte, hogy vállalja a feladatot.

Szavazásra teszi fel a jegyzőkönyv hitelesítőre tett javaslat elfogadását. A testület 5 igen
(egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

11/2024.(X.30.) határozata
a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete a
2024. október 30i nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Rafael Gyulát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel a meghívó szerinti napirend elfogadását.
Az SRNOÖ 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

12/2024 .(X.30.) határozata
a napirend elfogadásáról

1. A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között
kötendő közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása
Előadó: SRNO elnöke

2. A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Szervezeti és Működési
Szabályzatának elfogadása
Előadó: SRNŐ elnöke

3. Bejelentések



A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1.) — A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között
kötendő közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása
Előadó: SRNŐ elnök

Majláth Tünde: haladékot szeretnék kérni, nem tudom, hogy ez Önöknek hogyan fog beleférni,
mert az előterjesztett megállapodást szeretnénk bővíteni. Ennek érdekében kis időre van
szükségünk. Ha mai napon megoldható, délután lehetne, vagy holnap, de mindenképpen
nekünk most az irodában közösen le kell ülnünk és meg kell formáljuk azokat a dolgokat,
amiket leadásra szánunk. Ez megoldható?

Dr. Venicz Anita: ha ma nem kerül be az Államkincstárhoz ez a két határozat kivonat, akkor
nem lesz bejegyezve az önkormányzat, nem fog kapni támogatást. Ha nem kerül ez a papír a
Kormányhivatalba holnapig, akkor a Kormányhivatal eljárást fog kezdeményezni a
megállapodás létrehozása érdekében.

Majláth Tünde: milyen eljárást?

Dr. Venicz Anita: a törvényes működési feltételeket nem tudtad egy hónapon belül
megteremteni, tehát nem állt fel törvényesen az önkormányzat.

Majláth Tünde: tudunk haladékot kérni annak érdekében, hogy módosítási javaslatokat tudjunk
előszerkeszteni az irodában?

Dr. Venicz Anita: nem tőlem kell haladékot kérni, hanem fel kell tenni a kérdést és meg kéne
szavaznia a testületnek.
Elmondtam, hogy legkésőbb csütörtökig, sőt az Államkincstárhoz ma kell odaérnie a
papíroknak, ha ma nem ér oda megkapjuk a második hiánypótlást is.

Majláth Tünde: elmegyek a Kormányhivatalhoz Székesfehérvárra, ha szükséges ezekkel a
módosításokkal, ha itt nem fog beleférni időben. Ez kb. 1,52 órát vesz igénybe.

Dr. Venicz Anita: csináljátok, csak hozzatok erről egy döntést. Én a délutáni ülésen nem tudok
részt venni, holnap sem érek rá Székesfehérváron alakuló ülésen veszek részt.

Majláth Tünde: az önkormányzatnak ez nem fog beleférni, hogy nekünk két óra múlva legyen
időnk leadni a módosításokat?

Dr. Venicz Anita: munkaidőben vagyunk, szerdán egész nap ügyfélfogadási idő van.

Majláth Tünde: akkor nincs lehetőségünk egy okiratot leadni?

Dr. Venicz Anita: van lehetőség. Bent leszek az irodában, oda behozod. Mikor tervezed az ülést,
mert a módosításokat el kell fogadni.

Majláth Tünde: ha jó mindenkinek akkor 11.40 órakor, akkor készen leszünk.

Dr. Venicz Anita: 11.3012.00 óráig ebédszünet van.

Majláth Tünde: 13.00 órakor?



Dr. Venicz Anita: jó. Hozzunk erről egy döntést.

Majláth Tünde: megszavazzátok, hogy leadjuk a javaslatainkat? 3 igen, Lakatos Jenőt kérdezi,
hogy tartózkodik?

Lakatos Jenő: nem tudom. Ennek van értelme?

Majláth Tünde: ahhoz, hogy tudjunk normális kereteken belül működni és ebből a
későbbiekben ne legyen probléma se közöttünk se az önkormányzat között egy megfelelő
kommunikációs hálózatot kell kiépíteni, hogy ne legyen később ebből konfliktus.

Lakatos Jenő: ha a jegyző asszonynak így megfelel, nekem mindegy.

Dr. Venicz Anita: nem tudom, hogy milyen tervezetet kapunk. Lehet, hogy hoz egy olyan
tervezetet amire én azt tudom mondani, hogy ezt nem abba a megállapodásba kell beletenni,
hanem egy teljesen más megállapodásba, ahogy hétfőn a Kormányhivatal képviselői is
elmondták. Akkor úgy álltál fel az asztaltól, hogy azt mondtad érted, amit ők elmondtak és ezt
az együttműködési megállapodást el tudod fogadni. Lehet, hogy amit hozol nekem azt fogom
mondani, hogy az nem a közigazgatási szerződés tárgykörébe tartozik.
Az együttműködési megállapodás készen van.

Majláth Tünde: azt bővíteni szeretnénk pár résszel.

Dr. Venicz Anita: azt mondták a Kormányhivatal dolgozói, hogyha ezen kívül akarsz
módosításokat, az egy külön megállapodás része, nem ebbe a megállapodásba kell beletenni.
Akkor azt mondtad, hogy megértetted.

Majláth Tünde: a megállapodásnak kellene tartalmaznia ezeket a fő elemeket, hogy jobban
átláthatóbbak legyenek.

Dr. Venicz Anita: ezeket leegyeztetted a polgármester úrral?

Majláth Tünde: polgármester úrral még nem volt időm leegyeztetni.

Dr. Venicz Anita: az is lehet, hogy beleteszed a megállapodásba, bevisszük a testület elé, a
testület meg azt fogja mondani, hogy nem fogadja el. Be kellett volna menni polgármester úrhoz
pontról pontra átbeszélni vele ezeket a javaslatokat.

Majláth Tünde: 27én kaptuk meg ezt az anyagot. Próbáltunk egyeztetni, de szóbeli
megállapodásokon kívül eddig még semmilyen írásbeli dokumentáció nem került átadásra.

Dr. Venicz Anita: ha írásba benyújtottad volna neki, amit szeretnél, akkor kaptál volna írásbeli
választ. Lehet, hogy olyan dolgokat fogtok elfogadni, amire Sárbogárd Város Képviselő
testülete azt fogja mondani, hogy ezt nem tudja biztosítani. Akkor futottunk megint egy kört és
kifutunk a határidőből.

Majláth Tünde: ha egy óra múlva visszatérünk erre, az megfelel? Akár polgármester úr is részt
vehetne az egyeztetésen.

Dr. Venicz Anita: megkerested polgármester urat, kértél tőle időpontot, egyeztettél vele?



Majláth Tünde: nem.

Dr. Venicz Anita: polgármester úr ma járási egyeztető fórumon van a rendőrségen.

Varga Gusztáv: írjuk alá, és mehetünk. Nem kéne visszajönnünk egy órakor. Minek? Úgyis
felesleges. Adjuk be és utána majd módosítjuk.

Majláth Tünde: utána már nem tudunk olyan meghatározást beadni érdemben.

Dr. Venicz Anita: mit mondtak a Kormányhivatal dolgozói neked? Ez a megállapodás
bármikor, szükség szerint módosítható.

Majláth Tünde: hozzám kéréssel ne jöjjetek sem szociális ügyekben, sem munkahelyteremtés
ügyében, mert nem tudok mit csinálni. Ennek a szerződésnek kellene nagyjából tartalmaznia
azt, hogy mit szeretnénk képviselni, a roma nemzetiségi önkormányzat miben kívánja a
társadalmát képező kisebbséget képviselni. Nincsen benne olyan záradék, ami kifejezetten arról
szól, hogy hogyan és miben tudunk mi munkálkodni. A megállapodásnak azt kell tartalmaznia,
hogy a mi munkánk mire terjed ki.

Dr. Venicz Anita: nem kell tartalmaznia. Ez a sárbogárdi önkormányzat és a roma
önkormányzat közötti együttműködésről szól, a feltételek megteremtését kell, hogy
tartalmazza.

Majláth Tünde: nektek így jó, ahogy van? Ti vagytok hárman, mi vagyunk ketten.

Varga Gusztávné: mást nem tudunk úgysem nagyon csinálni, amit tudunk azt kell csinálni.

Majláth Tünde: ha ti hárman azt mondjátok, hogy nektek az a jó, ami az alap szerződésben
szerepel.

Varga Gusztáv: kifutunk az időből.

Majláth Tünde: nem, egy órakor ugyanúgy be tudjuk adni, maximum azt mondják, hogy ők ezt
nem fogadják el és megindokolják, hogy mi alapján nem fogadják el, mi az, ami elutasításra
kerül és miért kerül elutasításra.
Ilyen nincsen, hogy időből kifutunk, mert nyilván van vélelmezési jogunk nekünk is.

Dr. Venicz Anita: ezt az elnöknek kellett volna kezdeményeznie október 1jén, írásban. Nem
kezdeményezted, nem egyeztettél. Én megcsináltam helyetted a törvényi feltételeknek
megfelelő tervezetet és azt mondod, hogy nincsen időd, hogy ezeket átnézd. Ezt október 1től
csinálhattad volna.

Majláth Tünde: benneteket nem írásban kerestelek meg, hanem személyesen a képviselőtársaim
jelenlétében voltunk bent több alkalommal jelezni, hogy szeretnénk tudomást venni arról, hogy
mik a feladatvállalásaink, mikor kapjuk meg a szerződéstervezetet, de nem kaptuk meg.

Dr. Venicz Anita: nálam nem voltál. Polgármester úrnál voltál.



Majláth Tünde: szóval nekünk az az egy óra kellene, maga az irodának a működéséhez. Valóban
legyen egy tisztázott olyan formáció leadva, ami tartalmazza a hozzánk közelálló dolgokat,
amiben meg tudunk nyilvánulni, tudjuk a roma nemzetiséget támogatni.

Dr. Venicz Anita: egyet mondjál, hogy mi az, amit pluszként bele akarsz rakni.

Majláth Tünde: nagyon sok van, pld. hogy a szociális juttatások tekintetében is szeretnénk, ha
kikérnék a véleményünket.

Dr. Venicz Anita: de ez nem ennek a megállapodásnak a témája, ahogy a kormányhivatal is
elmondta.

Majláth Tünde: megkaptuk a megállapodást papírformában most, amikor bent voltunk az
irodában.

Varga Gusztáv: én nem olvastam el. Nem tudom miről van szó. Azt sem tudom mit írok alá.

Dr. Venicz Anita: nem kell senkinek aláírni semmit. Ez a tervezet bekerül a képviselőtestület
elé, majd ha a képviselőtestület úgy dönt, hogy elfogadja, akkor kell aláírnia az elnöknek.
Én viszont meg fogom gondolni azt, hogy nem fogok járni ezekre az ülésekre. A
megállapodásba beleírtam, hogy meghatalmazhatom az aljegyzőt, hogy vegyen részt az
üléseken.
Úgy érzem Tündi, hogy közöttünk van valamiféle konfliktus.

Majláth Tünde: nincsen.

Dr. Venicz Anita: amit én mondok szakmailag, azt te nem fogadod el. Úgy tűnik, hogy amit én
leteszek az asztalra jogi végzettséggel, 13 éve itt vagyok jegyzőként, te ezt nem fogadod el. Én
átgondolom azt, hogy nem fogok járni ezekre az ülésekre.

Majláth Tünde: szíved joga.

Hangzavar.

Majláth Tünde: saját döntés. Mi viszont a választóinknak meg kell, hogy feleljünk.

Dr. Venicz Anita: felelj meg a választóidnak, de amikor elmondom, hogy hogy tudnál
megfelelni a választóidnak és nem fogadod el, amit mondok, akkor én nem fogok tudni neked
segíteni. A kolléganők és én is azért vagyunk itt, hogy segítsünk.

Majláth Tünde: akkor kezdjük újra az egész beszélgetést, mert nem jó irányba ment el.
Jegyzőkönyvbe mondanám: én Majláth Tünde megválasztott sárbogárdi nemzetiségi roma
önkormányzat elnöke véleményezem azt, hogy a mi szerződésmódosításunknak, illetve
szerződés feltételek megosztásával kapcsolatban jegyző asszony nehezményezi azt, hogy nem
jó kommunikációt képezünk egymással szemben. Nekem a feladatkörömben nincs az bent,
hogy módosítsak azon az eljárási formatervezet megállapodásban, amit számomra előadtak.
Annak a jogszabálynak, hogy meg tudjak felelni, hogy a roma nemzetiségi önkormányzat
jegyezve legyen az a feltétele, hogy azt a formációt kell elfogadja a nemzetiségi önkormányzat,
amit részünkre átadtak módosításra. Amely módosítás 12 órát venne igénybe annak már nem
lesz helye. Jól értelmezem?



Dr. Venicz Anita: nem. Én azt mondtam, hogy döntsetek arról, hogy 13 órakor tartsunke ülést.
Illetve azt mondtam, hogy hiába mondok neked bármit, nem fogadod el. Senki nem mondta,
hogy nincs időd átnézni, eddig is lett volna rá időd. Nekem is át kell néznem, amit módosítani
javasolsz.
Varga Gusztáv: írjuk alá.

Dr. Venicz Anita: el kéne fogadni először.

Majláth Tünde: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.
A képviselőtestület 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

13/2024.(X.30.) határozata
A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi

Önkormányzat között kötendő közigazgatási szerződés
(megállapodás) elfogadása

A Sárbogárdi roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között kötendő
közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása, tárgyú előterjesztést és az alábbi
határozatot hozta:

A Képviselőtestület elfogadja az előterjesztéshez mellékelt közigazgatási szerződés tervezetet.
A Képviselőtestület felkéri az Elnököt, hogy a közigazgatási szerződést — Sárbogárd Város
Önkormányzat Képviselőtestülete általi elfogadást követően — írja alá.

Határidő: 2024. november 15.
Felelős: Elnök

Dr. Venicz Anita: le kéne írni, amit szeretnétek be kell adni a polgármester úrhoz, tőle kell
időpontot kérni, hogy azokat amiket leírtál, azokban meg tudtoke állapodni.

Majláth Tünde: a fővárosi roma nemzetiségi önkormányzattól, meg egy másik önkormányzattól
kaptam egy olyan tervezetet, amelyek alapján jól ki tudtuk volna dolgozni az együttműködési
megállapodást részleteiben.

Dr. Venicz Anita: ennek nincsen semmi akadálya. A kormányhivatalosok is ezt mondták. Úgy
álltál fel az asztaltól, hogy elfogadjátok ezt a megállapodást és ha esetleg van valami az külön
megállapodásba lesz foglalva. Semmi akadálya nincs.
Megírod a javaslataidat, benyújtod a polgármester úrhoz, kérsz tőle egy időpontot, és
lefolytatjátok az egyeztetést és elkészítjük azt a megállapodást is, ha a polgármester úr azt
mondja, hogy ezeket tudja preferálni, támogatni. Ez így működik.

Majláth Tünde: annyira nem működött itt az utóbbi időben nemzetiségi önkormányzat.

Dr. Venicz Anita: nem miattunk nem működött.

Majláth Tünde: mindkét fél azt mondja, hogy nem miattuk. A másik fél azt mondja, hogy
akadályozva volt az ő munkájuk, mert nem volt olyan fajta segítség, ami az ő munkájukat előre
tudta volna vinni.



Dr. Venicz Anita: ez nem igaz. Mi mindenben segítettünk gazdasági, jogi részben,
adminisztrációban. Egy éves államkincstáros ellenőrzés volt, ellenőrizték a roma nemzetiségi
önkormányzatot. Nem találtak hibát.

Majláth Tünde: azt mondták, hogy semmit nem kaptak soha az önkormányzattól, semmilyen
segítséget semmilyen program elindításhoz.

Dr. Venicz Anita: nem értem miről beszélsz bejöttél ide, megmutattuk az irodátokat,
átbeszéltünk mindent. Én nem segítek neked?

Majláth Tünde: kétféle oldal létezik. Létezik egyszert egyszer a nemzetiségi önkormányzat és
létezik a nagy önkormányzat. Ahhoz, hogy mi jól tudjunk működni ahhoz az önkormányzattal
kell egy olyan egyeztető fórumot létrehoznunk, ahol ti is olyan megoldásokat, olyan dolgokat
tudtok előterjeszteni ami a mi munkánkat elősegíti. Az nem fog működni, hogy mindenki
különkülön megy oda és kér ezt, meg azt. Az sem működik, hogy soha senki nem ér rá, mert
dolgozik. Éjszakai műszakban dolgozom én is és mégis eljövök, amikor felhívnak.

Dr. Venicz Anita: ezt vállaltátok, amikor elindultál jelöltként ezt vállaltad.

Majláth Tünde: egyeztetni kell, együtt leülni.

Lakatos Jenő: leírod, amit szeretnél és bemegyünk vele polgármester úrhoz, jegyző asszonyhoz.
Október 30. van és még nem csináltunk semmit. Megcsinálod ma?

Majláth Tünde: jövő héten leadjuk.

Dr. Venicz Anita: Mi lesz a tartalma?

Majláth Tünde: a mi köreink meghatározása. Teljesen más.

2.) A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Szervezeti és Működési
Szabályzatának elfogadása
Előadó: SRNŐ elnök

Majláth Tünde: Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane a napirendi ponttal kapcsolatban?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Majláth Tünde: szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat elfogadását.

A képviselőtestület 5 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselőtestületének

14/2024.(X.30.) határozata
A Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat

Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadása



A Sárbogárdi roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A
Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának
elfogadása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A Képviselőtestület elfogadja az előterjesztéshez mellékelt szervezeti és működési
szabályzatot.

A Képviselőtestület felkéri az Elnököt, hogy a szervezeti és működési szabályzatot írja alá.

Határidő: azonnal
Felelős: Elnök

3. Bejelentések

Bejelentés nem volt. Majláth Tünde elnök megköszönte a részvételt,
a képviselőtestület ülését 10.25 órakor bezárta.

ajláth Tünde 77 Rafael Gyula
SRNŐ elnök képviselő, jkv. hitelesítő


